

## Elegibility Criteria

### Rihlat Amani Project

UPP intends to contribute, for the specific sector of cash assistance, to the implementation of the activity 4.2 of the project “**Rihlat Amani (My journey to safety)**”: **Initiative to support the achievement of minimum protection standards for particularly vulnerable people among refugees and host communities in the governorates of Amman and Zarqa’a Funded by Italian Agency for Development Cooperation (hereinafter referred as AICS),**

#### Basic requirements for activity 4.2:

Targeting households of vulnerable families of Syrians and Jordanians, persons with disabilities and vulnerable women identified in the areas of Amman and Zarqa’a.

- Beneficiary receiving cash amount to be at least 18 years old, in case of the beneficiary being a child (0-18 YO), cash amount will be received by legal caregiver.

Following cases will be prioritized for Cash Assistance, including and not limited to:

- Presence of need for emergency (primary, secondary, tertiary) health care.
- Presence of need for emergency Basic needs (rent, utilities, food) and protection intervention.
- Presence of temporary or permanent disability (individual or caregiver), *with no source of income*
- Presence of chronic diseases/severe conditions (individual or caregiver), *with no source of income*.
- Beneficiary being the primary caregiver to children and children with disabilities, *with no source of income*.
- Presence of temporary or permanent disability (individual or caregiver), in particularly vulnerable conditions (caused by violence, psycho-social and mental health issues, poverty, any other causes).
- Presence of chronic diseases/severe conditions (individual or caregiver), in particularly vulnerable conditions (caused by violence, poverty, psycho-social and mental health issues, any other causes).
- Beneficiary is woman in particularly vulnerable conditions (caused by violence, poverty, psycho-social and mental health issues any other causes).
- Beneficiary being head of household, *with no source of income*.

A committee for the analysis and selection of the beneficiaries will be organized by UPP team.

## معايير الإختيار

### مشروع رحلة أمانى

تعتزم UPP المساهمة في تنفيذ نشاط 4.2 ضمن قطاع المساعدات النقدية من مشروع رحلة أمانى (رحلتي إلى بر الأمان): وهو مبادرة لدعم تحقيق الحد الأدنى من معايير الحماية للأشخاص المعرضين للخطر من اللاجئين و المجتمعات المضيفة ، والأقليات المستضعفة المقيمين في محافظتي عمان والزرقاء بتمويل من الوكالة الإيطالية للتعاون الإنمائي (يشار إليها فيما يلي باسم AICS)

المتطلبات الأساسية للنشاط 4.2 :

استهداف أرباب البيوت من أسر السوريين والأردنيين المستضعفين، والأشخاص ذوي الإعاقة والنساء المستضعفات في كل من محافظتي عمان والزرقاء.

- أن يكون عمر المستفيد الذي يتلقى المبلغ النقدي لا يقل عن 18 عامًا . وفي حالة كون المستفيد طفلاً (0-18 سنة) ، سيتم استلام المبلغ النقدي من قبل مقدم الرعاية القانوني له.

سيتم إعطاء الأولوية للحالات التالية للحصول على المساعدات النقدية ، على سبيل المثال لا الحصر:

- وجود حاجة للرعاية الصحية الطارئة (الأولية والثانوية والثالثية).
- وجود الحاجة إلى الاحتياجات الأساسية الطارئة (الإيجار ، والخدمات ، والغذاء) وتدخلات الحماية.
- وجود إعاقة مؤقتة أو دائمة (فرد أو مقدم رعاية) بدون مصدر للدخل.
- وجود أمراض مزمنة / حالات شديدة (فرد أو مقدم رعاية) بدون مصدر للدخل.
- كون المستفيد هو مقدم الرعاية الأساسي للأطفال والأطفال ذوي الإعاقة ، دون مصدر دخل.
- وجود إعاقة مؤقتة أو دائمة (فرد أو مقدم رعاية) ، بالأخص الحالات المستضعفة (بسبب العنف ، وقضايا الصحة النفسية والاجتماعية ، والفقر ، وأية أسباب أخرى).
- وجود الأمراض المزمنة / الحالات الشديدة (الفردية أو مقدمو الرعاية) ، بالأخص الحالات المستضعفة (بسبب العنف والفقر وقضايا الصحة النفسية والاجتماعية ، وأي أسباب أخرى).
- المستفيد هو امرأة مستضعفة (بسبب العنف والفقر وقضايا الصحة النفسية والاجتماعية وأي أسباب أخرى).
- المستفيد؛ رب الأسرة بدون أي مصدر دخل.

سيتم تنظيم لجنة لتحليل واختيار المستفيدين من قبل فريق عمل منظمة جسر إلى الإيطالية.